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Извлечение отъ протоколите 
1 извънредна сесия. X. избор, периодъ 1920 г. 

на Варнен. Окръженъ Съветь. 
11. 

Реши се молбата на жите
лите отъ с. с. Денизъ-кьой, 
Ходжа-кьой и Челеби-кьой, 
за отцепване отъ състава 
на Беленската община и при
съединяване къмъ Арнаут-
ларската да се остави безъ 
разглеждане. 

Решение 7: 
разглеждане молбите на 
девненска община за; 
сливане съ Река-Девнен-
ска; отцепване на с. 
Кутлубей отъ Девнен
ска община и образу
ване самостоятелна и 
присъединяванието на 
Река-Девня къмъ Вар

нен. околия. 
Докладчикътъ на прошетар. 

к-я прочете: доклада на пост. 
к-я подъ № 3123, доклада 
№ 3102 по въпроса за отка
за на Ръка-Девненски общин 
съветъ да приеме въ състава 
на общината с. Таптъкъ, до
клада № 3101 по въпроса за 
с. Таптъкъ и съобщи, че про-
шетарната комисия е на след
ното мнение: 

1) Да се уважи молбата на 
Девненската община за сли
ването й съ Р.-Девненската 
община-подъ название Дев
ненска община съ седалище 
с. Река-Девня. 

2) Да се уважи исканието 
на жителите отъ с. Кутлу
бей отъ състава на Девнен
ската община и да образува 
самостоятелна Кутлубейска 
селска община, понеже има 
достатъчно приходи за из
дръжка самостоятелна об
щина и народътъ при рефе
рендума се е изказълъ въ 
положителна смисъль. 

3) Да се остави безъ по
следствие исканието на Р.-
Девненския общ. съветъ да 
се отцепи с. Р.-Девня отъ 
състава на провадийската ад
министративна околия и да 
се присъедини къмъ Варнен
ската администрат. околия. 

4) Да се поиска, ако насе
лението на с. Таптъкъ же
лае, по законодателенъ редъ 
с. Таптъкъ да се отцепи отъ 
състава на варненската адми
нистративна околия и се при
съедини къмъ провадийската 

административна околия въ 
каквато смисъль беше се 
произнесълъ по-рано окръж. 
съветъ, 

Ив. Терзиевъ: Да разре-
шимъ сливането на Девнен
ската съ Р.-Девненската об
щина и за образуването на 
новата Кутлубейска община. 

Д. Шиковъ: Въпросътъ за 
Р.-Девненската община се раз

така отдавна години. По-рано 
Р.-Девна беше въ състава 
на Девненската община, коя
то имаше големи приходи 
отъ селото Р.-Девна, понеже 
е индустриаленъ центъръ и 
гара, обаче общината изпол
зуваше всичките приходи на 
с. Река-Девня безъ да даде 
нещо за неговото подигане. 
По сливането на Р.-Девня съ 
Девна азъ не съмъ на мне
ние да се уважи молбата, за 
да се удуши този индустриа
ленъ центръ. 

Б. Митевъ! Известно ми е, 
че тежнението на Р.-Девнен-
ци е да се отцепятъ отъ 
провадийската околия и при-
съединятъ къмъ Варна, дъто 
иматъ големи търговски и 
економич. връзки. Сега трЪ-
ба да решимъ: да се отце
пи ли Р.-Девна отъ прова
дийската околия и присъе
дини къмъ варненската или 
Таптъкъ отъ варненската да 
се присъедини къмъ прова
дийската. Треба да решимъ 
да се уважи молбата на Р.-
Девня за присъединяване къмъ 
варненска околия. Ако Тап
тъкъ е поискало да отиде 
къмъ Р.-Девнен. община, то 
е защото еж знаели, че Р.
Девня ще се присъедини къмъ 
варненската околия. 

Зп. Бръчковъ: Присъединя-
вамъ се къмъ мненията на 
Щикова и Митева. Да се у-
важи молбата на Р.-Девнен-
ци въ смисъль да дадемъ съ
гласието си Р.-Девня да се 
отцепи отъ провадийската и 
присъедини къмъ варненската 
околия. 

И. Терзиевъ: Не съмъ съ-
гласенъ съ Шикова и Мите
ва, защото Р.-Девня нема от
делно свое землище въ зем
лището на с. Девня. Съста

вянето първоначално на Р.-
Девненската община е неза
конно дело, понеже въ зе
млището на едно село не мо
же да се образува отделна 
община независимо оть се
лото, чието е землището. 
Известенъ ви е спогодител
ния протоколъ на тия две 
общини за сливането имъ въ 
една. За Таптъкъ можемъ 
да поискаме да се изправи 
това опущение при издава
нето на указа. Не съмъ съ-
гласенъ да се уважи иска
нието на Р.-Девня за отцеп
ване отъ провадийска околия 
и присъединяване къмъ вар
ненска, защото Девня нема 
своя мера-землище и не мо
же да иска отцепването безъ 
съгласието на с. Девня. 

Р. Крайчевъ: Сливането се 
иска за да се смажатъ ко
мунистите въ Р.-Девня. Тер
зиевъ се противопоставя възъ 
основа на спогодителния про
токолъ. Дългъ ни се налага 
да се засили повече Р.-Девня. 
Треба да се допусне отцеп
ването и присъединяването 
къмъ варненската, защото 
ще улесните прехраната на 
Варна. 

П. Яневъ: Каква смисъль 
има да съставяме отделна 
община и сетне да я при
съединяваме къмъ варненска 
околия? Каза се, че съ при
съединяването на Р.-Девня 
къмъ Варна щело да се у-
лесни прехраната въ Варна. 
Това не е логично и съ ни
що не е оправдано, защото 
Р.-Девня винаги дава брашно 
за Варна. На мнение съмъ 
да се уважи исканието за 
сливането на Девненската съ 
Р.-Девненската община, а да 
се остави безпоследствие и-
сканието на Р.-Девня за от
цепването отъ провадийска 
и присъединяване къмъ вар
ненската околия. 

Д. Шиковъ! Предлагамъ пре
ди да се реши сливането на 
Девненската и Р.-Девненската 
общини да се реши въпроса 
за с. Кутлубей. 

Реши се: 1) да се отцепи 
с. Кутлубей отъ състава на 
Девненската община и да 
образува самостоятелна Ку
тлубейска сел. община; 2) 
дава съгласието си Девнен
ската и РЪка-Девненската об
щини, провадийска околия, 
да се слЪятъ въ една подъ 
название Девненска община 
съ седалище с. река-Девня; 
3) да се остави безпослед
ствие исканието на с. Река-

Девня за отцепване отъ съ
става на провадийската око
лия и присъединяването къмъ 
варненската. 

Прие се: Разрешението на 
въпроса за с. Таптъкъ се от
ложи за идното заседание. 

Решение 8: 
разрешаване 3-дневенъ 
отпускъ на окр. с-къ 

Хр. Мирски. 

Решение 9: 
определяне датата на 

идното заседание. 
Реши се: идното заседание 

да се открие на 4 того въ 3 
часа сл. пл. 

Дневния редъ за иднето за
седание е: 

1) продължение отъ днеш
ния дневенъ редъ; 

2)" разглеждане предложе
нието на окр. с-къ М. Боту-
шаровъ за отпускане сти
пендия по акушерството на 
Ст. Кирчева и 

3) разни. 
(Дигнато въ 8 ч. сл. пл.) 

Протоколъ 3. 
(4Х 1920 г.) 

Открито отъ времен. пред-
седатель г. Ю. Ивановъ въ 

3 ч. сл. пл. 
Прочете се, прие и припод-

писа протокола № 2 безъ из
менение. 

Решение 10: 
разрешаване 2 дни от
пускъ на окр. с-къ Ф. 

Рафаиловъ. 

Решение 11: 
разрешаване 2 дни от
пускъ на окр. с-къ К. 

Георгиевъ. 

Решение 12: 
изпращане въ проше-
тарната комисия мол
бата на Г. Станевъ, отъ 
с. Семетъ, за отпускане 

помощь. 

Решение 13: 
отлагане заседанието за 
утре по предложението 
на гл. секретарь Г. Дон-
чевъ по случай праздни-

ка Независимостьта на 
България и Възшеств.на 
престола на Н. В. Царя. 

Дневния редъ продължава. 
(Дигнато въ 5 ч. с. пл.) 

Протоколъ 4 . 
(5.Х 1920 г.) 

Открито отъ времен. пред-
седатель г. Ю. Ивановъ въ 

3 ч. сл. пл. 
Прочете се, прие и при» 

подписа протокола № 3 безъ 
изменение. 

Решение 14: 
разрешаване 3 дни от
пускъ' на окр. с-къ Н. 

Вълевъ. 

Решение 15: 
избиране комисия по 
въпроса за чешмата 

Баиръ-баши. 
Докладчикътъ на прошетар-

ната комисия прочете до
клада на Пост. к-я подъ № 
3122 за каптиране водата отъ 
чешмата на с. Аджемлеръ 
при 11 клм. при шосето Вар
на—Добричъ, отъ варненска
та градска община за нуж
дите на градския водопро-
водъ. 

Пост. к-я съ решение № 
692 е постановила да се вне
се въпроса въ окр. съветъ и 
той да вземе решение по не
го, понеже счита себе си за 
некомпетентна да разреши 
сама тоя въпросъ. 

Ив. Терзиевъ! Делегиранъ 
отъ Пост. прие. констатирахъ 
съ окр. с-къ Т. Андреевъ, че 
на И клм. главния изворъ 
на тази окр. чешма е взетъ, 
а съ оставени второстепенни 
изворчета, Следствие на кое
то водата въ чешмата е твър
де намалена и не е тъй пивка, 
както била и, че сегашната 
вода не задоволява нуждите 
на населението и че, за да 
се повърне водата на ста
рото й место, треба да се 
похарчатъ много пари. 

Т. Андреевъ: Въпроса за 
тази чешма се протака отъ 
10 години. Споредъ единъ 
указъ отъ 1913 изрично е ка
зано, че водата на тази чеш
ма нема да се 'закача, но, 
въпреки това, хората отъ 
градската община разкопаха 
главния изворъ на чешмата 
и взеха водата отъ градския 
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водопроводъ и съ това лиша-
ватъ селото ни отъ вода. Мо
ля да се вземе ръшение да 
се назначи комисия отъ окр. 
съветници и специалисти да 
проучи въпроса на самото 
место и се възстанови чеш
мата отъ първото й поло
жение. 

Докладчикътъ на прошет. 
комисия: Заключението на 
прошетар. к-я по въпроса е: 
1) да се назначи комисия 
нужна за констатиране лип
сата на водата и да се даде 
мнение за възстановяване 
старото положение на чеш
мата, и 2) окр. съветъ да 
постанови да се запази пра
вото като .окр. чешма да си 
остане на самото место де
то си е сега, а, ако Варнен. 
Гр. Община е имала ангажи-
ментъ съ постройката на 3 
чешми на аджемлерци, да си 
изпълни дълга 

Зп. Бръчковъ! На мнение 
съмъ Град. Община да оста
ви водата на аджемлерци. Съ-
гласенъ съмъ да се избере 
комисия. 

Д. Шиковъ: Ние имахме и 
по-рано пост. прие: и то тре-
баше отдавна да ни занимае 
съ този въпросъ, но това не 
е сторено. Мнението на до
кладчика да не се разисква 
по този въпросъ е погрешно. 
Треба да се позагрижимъ 
да запазимъ тази чешма ка
то окр. имотъ. Да се назна
чи комисия отъ специалисти 
и окр. с-ци за проучване въ
проса и за резултата да до
кладва въ редовната сесия. 
Тази комисия да проучи и 
въпроса водата въ новите 
чешми ще ли бъде доста
тъчна, колко вода има до 
сега и пр. 

Ив. Терзиевъ; Обвиненията 
на Шикова противъ бившето 
пост. прис. съ основателни, 
защото то, въпреки резолю
цията да се внесе въпроса 
въ окр. съветъ, не е сто-
рилъ това. Въ указа отъ 
3913 г. се казва, че водата 
отъ тази чешма не ще се 
закача. 

Докладчикътъ: Не е правъ 
г. Шиковъ, като казва, че 
съмъ казалъ, че решението 
на прошетар.. к-я било за
дължително. Окр. с-тъ е вла-
стенъ да си каже думата. Г. 
Шиковъ гледа само да уп
реква безъ да влиза въ по
дробности по въпроса. 

Т. Андреевъ! Г. Шиковъ и-
скаше да ни каже, че ние 
треба да дадемъ вода и за 
града. Ние направихме спо
разумение да дадемъ водата 
отъ лозята и некои други 
извори като ни направи Вар
нен. община 3 чешми, но сега 
разбрахме, че Варнен. общи
на намирала, че за селото 
били достатъчни само 70 к. 
вода дневно, докато специа
листите казаха, че за село
то ни дневно., съ потребни 
2—3 литри вода на секунда 

П. Яневъ: Тази чешма бе
ше благодать за минаващите 
по шосето за Варна. Разби-
рамъ, че Град. община по 
единъ контрабанденъ начинъ 
е турила ръка на тази вода. 
Съгласенъ съмъ да се избе
ре комисия за проучване въ
проса. 

Д. Шиковъ. Азъ не казахъ 
да се вземе водата отъ Ад-
жемлеръ и да я дадемъ въ 
Варна. Настоявамъ да се из
бере комисия да изучи усло
вията и нуждите на населе
нието въ Аджемлеръ и Варна 
и да докладва въ идната се
сия, за да можем да взе-
мемъ правилно решение. 

Председател.: Явно е, че 
треба да се избере комисия 
отъ окр. с-ци и специалисти, 
която да проучи въпроса на 
самото место и следъ ней
ния докладъ да се реши. 

Зп. Бръчковъ I Треба да се 
каже може ли да се отстъпи 
отъ водата за града, като се 
има прЪдъ видъ нуждите на 
селото. 

П. Яневъ: Подържамъ мне
нието на Андреева да се за
пази всичката вода на чеш
мата и се повърне на ста
рото й место. 

П. Димитровъ: Да се поясни 
колко чешми ще останатъ, 
4 или 3? 

Докладчикътъ: СлЪдъ като 
се снеме старата чешма на
долу, чешмите ще бждатъ 
четири, а не три. 

Председател.: Нека г. г. Ан
дреевъ и Шиковъ си напи-
шатъ предложенията, за да 
се гласуватъ. 

Т. Андреевъ: Присъединя-
вамъ се къмъ предложение
то на прошетар. комисия. 

Прие се предложението на 
прошетар. комисия: да се 
назначи комисия за конста-
тиране липсата на водата и 
да даде мнение за възстано
вяване старото положение 
на чешмата. 

Въ комисията да влизатъ 
3 окр. с-ци, единъ предста-
витель на Аджемлерската об
щина, единъ отъ помощни
ците на Варнен. кметъ, ин
женера по водопровода въ 
Варна и единъ лекарь. 

За членове на тази коми
сия отстрана на окр. съветъ 
се избраха окр. с-ци: Зл. 
Бръчковъ, Ив. Терзиевъ и 
Ганчо Миховъ, а останалите 
членове ще бъдатъ назначе
ни отъ надлежните учреж
дения. 

Решение 16; 
образуване русларска и 
гевреклерска общини. 
Докладчикътъ на прошетар-

ната комисия прочете докла
да на Пост. Комисия подъ 
№ 3098 относително отцеп
ването на селата Русларъ -и 
Малъкъ Аладънъ отъ Рус-
лар. община за образуване 
самостоятелна община съ 
центъръ с. Русларъ и моли 
да се постави този въпросъ 
на разглеждане въ тая из
вънредна сесия. 

Д. Шиковъ: Съмъ противъ 
тия отцепвания, защото тия 
молби не съ толкова въ пол
за на селата, които се от-
цепватъ, а въ полза на ония, 
които искатъ да станатъ 
тамъ кметове и чиновници. 
Новите условия на живота и 
новите длъжности на общи
ните въ просветно, благоус
тройствено и др. отношения 
налагатъ ГОЛЕМИ разходи, а 
малките общини не могатъ 
да посрещатъ нуждите на 
населението- Законътъ допу
ска да се отдели едно село, 
но не и центърътъ да се от-
цепи. Референдумъ се прави 
ако съ поискали отцепване. 
Законътъ допуска да се ува
жи това искание. 
Докладчикътъ: Искание за об

разуване самостоятелна об
щина и средства има. Щомъ 
не съ извършили допитва-
нието законътъ признава, че 
те мълчаливо приематъ да 
образуватъ отделна Геврек
лерска община.' 

Ив, Терзиевъ: Г. Шиковъ 
каза, че е противъ раздро
бяването на общините, но не-

ма причина да се спира из
казано желание за образу
ване отделна община. И цен
трално с е л о може да се 
отцепи съгл. окр. № 3191 
отъ 1908 г. на м-вото В. Р. 
Н, 3. като се запитва само 
къ.де ще отиде или пъкъ ще 
образува нова община. Тия 
5 села искали да тормозятъ 
русларци, като имъ взематъ 
общински приходи за пос
рещане на своите селски нуж
ди. Споредъ закона за ре
ферендума те мълчеливо при
ематъ образуването на но
вата община. Подържамъ 
меннието на прошетарната 
комисия. 

Т. Андреевъ: Добре е да 
дадемъ възможность на Рус
ларъ да се отцепи, защото 
то си е създало приходи и 
не бива да бъде тормозено 
оТъ другите села. Подър* 
жамъ прошетар. комисия. 

3. Бръчковъ: Идеята на Ши
кова е права--не треба да 
се пръскатъ обществените 
сили; дето има съединение 
има и сила. Културата въ 
Русларъ е по-висока, откол
кото въ другите 5 села. От
цепването ще даде възмож
ность тия села да заживеятъ 
по-самостоятеленъ животъ и 
да се загрижатъ за техното 
подигане. Отъ децентрали
зация въ некои случаи има 
и полза. Подържамъ проше
тарната комисия. 

Д. Шиковъ: Законодательтъ 
е ималъ предъ видъ, че за 
образуването на такива об
щини требатъ средства. Оба
че географическите условия, 
почвени й пр. пречатъ на 
другите села да бъдатъ ма
териално добре поставени; 
даже некои отъ техъ съ 
твърде бедни. 

П. Яневъг верно е, че Рус
ларъ издържа и другите се
ла и веднъжъ не ги иска, те 
требаше сами да се оттег-
лятъ Тия села съ доста пло
дородни и могатъ да си из-
държатъ община. Поддър-
жамъ предложението на про
шетарната комисия. 

Р. Крайчевъ: Не можемъ да 
разрешимъ въпроса рацио
нално, защото връзките из
общо между общините, меж
ду селата, съ слаби, след
ствие слабата култура въ се
лата и липсата на съобщения. 

Прие се предложението на 
прошетарната комисия: 

1) да се отцепятъ селата 
Русларъ и Малъкъ Аладънъ 
отъ състава на сегашната 
Русларска община, варнен
ска околия, и да образуватъ 
само двъте самостоятелна 
Русларска община съ центъръ 
с. Русларъ и 

2) да се отцепятъ селата 
Гевреклеръ , Гюнъ-Аласъ, 
Сюмъ-бей, Елечъ и Джиздар-
кьой- отъ състава 'на досе
гашната Русларска община 
и да образуватъ нова общи
на подъ название Гевреклер
ска съ центъръ с. Гевреклеръ. 

П. Димитровъ: Влахларци 
молятъ за 'помощь каквато 
окр. съвътъ определи, за да 
започнатъ работа понеже, 
по липса на чешми, съ при
нудени да пиятъ вода, отъ 
реката, следствие на което 
болестите тамъ съ твърде 
много развити. Добре е да 
изпратимъ комисия отъ окр. 

с-ци и инженеръ, която да 
проучи въпроса и докладва. 

Д. Шиковъ: Когато се учре
ди бюрото за водоснабдява
не, реши се отделни помо
щи да не се даватъ, а всич
ко да се върши чрезъ бю
рото. 

Решение 17: 
избиране комисия за 
преглеждане извори
те на с. Влахларъ. 

Докладчикътъ на прошетар 
к-я прочете предложението 
на окр. с-къ и председателя 
на Пост. К-я П. Димитровъ 
за снабдяването с. Влахларъ 
съ вода. 

3. Бръчковъ: Да се назна
чи комисия, която да проучи 
въпроса на самото место и 
следъ доклада й да се про-
изнесемъ. 

Г е б е д ж е н с к а С е л с к а О б щ и н а . 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2531 

Гебедже, 10 юний 1921 г, 
Обявява се за знание, че на 20 того отъ 

10 до 12 часа преди обзЬдъ, въ село Дерекъой 
ще се произведе търгъ съ явно наддаване, 
за продажбата на сеното отъ училищните 
ливади за тази година. 

1) Ливада „Герене" отъ 50 дек. 
2) „ „Шарлана"- отъ 8 дек. 
8) „ .Скелята" отъ 16 дек. 
Желающите да ги наематъ да се явятъ 

него день и наддаватъ. 
Кметъ: Кост . К о л е в ъ . 

Секр.-бирникъ: Мом. Х р и с т о в ъ . 

Варненска Окр. Постоянна Комисия. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2193 

гр. Варна, 10-й юний 1921 г. 
Варненската Окр. Постоянна Комисия 

обявява, че длъжностьта надзиратель при окр. 
стопанство „Св. Константинъ" е вакантна. 

Жедающи кандидати да заематъ длъж
ноетьта да подадауъ заявленията си придру
жени съ нуждните документи. 

Цензъ—средньо земледелческо образу-
ванйе и съответна практика. Заплата — съ
гласно щата, добавъчно възнаграждение спо
редъ семейното положение на кандидата и 
20% увелич. върху заплатата и добавъчното. 

О т ъ К о м и с и я т а . 

ОКРЪЖНО. 

До Г. г. Околийските 
Ветер. .тЬкари и участкови 
ветер. фелдшери въ окржга. 

Варненски 
Окр. Ветер Лекарь 

№ 743 
8 юний 1921 г. 

гр. Варна. 

Предъ видъ, че сезона за закриванието на слъч-
пите станции наближава, то предупреждавамъ горепо-
мепатите г. г. лекари и фелдшери, да иматъ предъ 
видъ следующето: 

День или два предъ откарванието на държавния 
жребецъ въ дадения участъкъ, участковия ветер. фелд-
шеръ, заедно съ кмета или заместника му, ще приеме 
отъ коняра при описъ ВСИЧКИ инвентарни предмети въ 
станцията, подписанъ отъ тримата, които при подписъ 
ще предаде въ общината; 

2) Останалия фуражъ, ако има такъвъ, съ означе
ние вида и количеството му, който нри пръвъ удобенъ 
случай, кмета ще изпрати въ окр. или околийската ве
тер. лечебница, където фуража е разходванъ въ голймо 
количество при лйкувание на заболели държав. жребци 
докарвани отъ други станции; 

3) Участковия ветер. фелдшеръ заедно съ кмета 
ще проверятъ числото на покритите кобили и да ли 
събраните суми за такси отъ тия покупвапия сж точни 
и внесени въ общинското управление; 

4) Да се извлекътъ точни списъци отъ кочанните 
свидетелства, които коняра е издавалъ съ означение 
имената и села па стопаните па покритите кобили, по 
които списъци въ последствие ще се следи за точния 
процентъ на ражданията, пометанията и пр. и 

5) Веднага следъ. откарванието на жребците да ми 
се представятъ прениси отъ гореизброените преписи. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ Т ю л е в ъ . 


